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نگاهی دیگر به اهدای شاهنامه به 
خانواده های تاجیک 

اهدای  به  دیدگاهش  از  کزازی  میرجلال الدین 
شاهنامه به خانواده های تاجیک گفت و به ارزیابی 

جایگاه شاهنامه در میان ایرانیان پرداخت.
ادبیات  و  زبان  استاد  و  شاهنامه شناس  این 
شاهنامه  نسخه  یک  اهدای  خبر  درپی  فارسی 
به خانواده های تاجیک در کشور تاجیکستان به 
با  گفت وگو  در  کشور،  این  رئیس جمهور  دستور 
ایسنا درباره ریشه های فرهنگی توجه به شاهنامه 
در تاجیکستان و مقایسه آن در میان مردم ایران، 
اظهار کرد: در پاسخ به پرسش شما نخست آن چه 
می بایدم گفت این است که این آگهی از دید من 
بسیار ارزنده و با فرهّی است که در تاجیکستان 
در  سیریلیک  دبیره  با  را  شاهنامه  می خواهند 
دسترس مردم بنهند. بدین گونه شاهنامه در میان 
تاجیکان راه خواهد یافت و همگان می توانند با آن 
آشنایی بجویند و بهره هایی بسیار در زمینه های 
گوناگون از آن ببرند و با فرهنگ و پیشینه دیرینه 
سپس  او  بجویند.  آشنایی  خویش  گران سنگ  و 
گفت: یکی از دریغ های بزرگ این است که دبیره 
پارسی در قلمرویی بسیار گسترده به قلمرو ایران 
ندارد. کشورهایی  یک باره  روایی  و  است  تاریخی 
بهره  دیگر  دبیره ای  از  قلمرو  این  در  که  هستند 
می گیرند و این دگرگونی در دبیره پیوند مردم آن 
امکان پذیر  پارسی  ادب  با شاهکارهای  را  کشورها 
را کاری  این کار  این روست که من  از  نمی دارد. 
شایسته می دانم، هرچند شایسته ترین کار از دید 
من آن است که تاجیکان به آن دبیره که گاهی 
آن را دبیره نیاکانی هم می نامند بازگردند تا نیازی 
به این برگردان دبیرگی در میان نباشد. کزازی در 
ادامه بیان کرد: این که شاهنامه چه کارکردی در 
از  آن  پاسخ  تاجیکستان دارد، پرسشی است که 
پیش، بر آگاهان آشکار است. تاجیکستان یکی از 
سرزمین های کمابیش می توانم گفت پرشمار در 
ایران تاریخی است. من در سخنی که چندین روز 
پیش در آیین سوگ و یادبود روانشاد دکتر اسلامی 
ندوشن بر زبان راندم، بگفتم که ما با چهار ایران 
روبه رو هستیم؛ یکی ایرانِ فرمان رانانه یا سیاسی 
است که ایران کهین است از دید دامنه. دودیگر 
ایرانِ تاریخی است، ایرانی که در روزگاران گذشته 
پهناور بوده است؛ اما اندک اندک بخش هایی از آن 
گسسته است. هرکدام از این بخش ها، کشوری 
جداگانه پدید آورده است. سه دیگر که پهناورترین 
ایران است، ایران فرهنگی است. ایران فرهنگی آن 
است که فرهنگ ایرانی در آن گسترش  یافته است. 
سرزمین هایی هم که هرگز بخشی از ایران تاریخی 
نبودند در این قلمرو بسیار پهناور می گنجند. ایران 
ایرانِ  نو،  روزگار  در  که  است  ایرانی  چهارمین، 
پس از اسلام پدید آمده و قلمرو این ایران، قلمرو 
زبان پارسی است که آن نیز خب قلمرویی است 
پهناور. او افزود: پس تاجیکان یا دیگر مردمانی که 
بخشی از ایران تاریخی اند پیوندی تنگ و ناگزیر، 
نامه  زیرا شاهنامه،  دارند؛  با شاهنامه  ساختاری 
به ویژه  است.  ایرانی  پیشینه  و  منش  و  فرهنگ 
میان مردمانی  استوار است در  بسیار  پیوند  این 
که هنوز به زبان شکرین و شیوای فارسی سخن 
می گویند که تاجیکستان یکی از سرزمین هاست. بر 
پایه آنچه گفته شد من بر آنم که این برگردان در 
دبیره که از شاهنامه انجام  گرفته است، رخدادی 
است به شگون و بهین. آن را به تاجیکان فرخ باد 

می گویم.
این نویسنده و مترجم درباره شناخت ایرانیان 
شاهنامه،  داستان گویان  گفت:  نیز  شاهنامه  از 
به گوشه های  و  ایران  میان مردم  به  را  شاهنامه 
دور و نزدیک سرزمین ایران رسانیده اند. از همین 
شاهنامه  با  ایرانیان  پیش  چندی  تا  که  روست 
می زیسته اند و این داستان گویان در هر انجمنی، 
در هر چای خانه  یا قهوه خانه ای بیت های شاهنامه 
را گرم و گیرا بر زبان می آورده و داستان های آن را 
بازمی گفته اند. ایرانیان از سالیان خردی با شاهنامه 
آشنایی و پیوند می یافته اند. این آشنایی و پیوند تا 
پایان زندگی در آنان پایدار و در کار می مانده است.

پوران درخشنده همچنان در انتظار 
تمدید پروانه ساخت »هیس پسرها...«

پسرها  فیلم »هیس  از صدور مجوز  پنج سال 
گریه نمی کنند« در دولت قبل می گذرد و پوران 
درخشنده همچنان در انتظار تمدید مجوز این فیلم 

است.
به گزارش ایسنا، سازمان سینمایی به تازگی نام 
چند فیلمنامه  را که از شورای پروانه ساخت مجوز 
»عشق«  آن ها  میان  در  که  کرد  اعلام  گرفته اند 
پوران  تهیه کنندگی  و  کارگردانی  نویسندگی،  به 
اینکه  به  توجه  با  می شد.  دیده  هم  درخشنده 
فیلم  ساخت  درصدد  قبل  مدت ها  از  درخشنده 
»هیس پسرها گریه نمی کنند« بود، این تصور پیش 
آمد که فیلمنامه اش با تغییر نام مجوز گرفته است 
اما این فیلمساز، »عشق« را پروژه ای دیگر معرفی 
می کند و تاکید دارد که »پسرها گریه نمی کنند« 
مانده  پروانه  تمدید  بدون  و  بلاتکلیف  همچنان 
فیلم »هیس!  قبل  که ۱۱ سال  درخشنده  است. 
دخترها فریاد نمی زنند« را ساخت، در سال ۱۳۹۷ 
و پس از انتشار اخباری درباره تعرض به تعدادی 
دانش آموز در یک مدرسه پسرانه در مصاحبه ای با 
ایسنا بیان کرد، قبل از آنکه »هیس! دخترها...« 
را بسازد، قصد داشته »پسرها گریه نمی کنند« را 

جلوی دوربین ببرد که شرایط آن مهیا نشد.
او درباره این تصمیم توضیح داده بود:  با توجه 
به درخواست های زیادی که از تعداد قابل تأملی از 
مخاطبانم دریافت کردم، می دانستم که باید حتما 
برای موضوع تجاوز کاری انجام دهم چرا که این 
مسئله پس از نمایش فیلم »هیس! دخترها...« 
از طریق افراد مختلفی که به نحوی مورد تعرض 
قرار گرفته بودند، بار سنگینی را روی دوشم قرار 
داد.  من فیلمنامه را پس از تحقیقات زیاد میدانی، 
کارشناسی و کتابخانه ای نوشتم و سال ۱۳۹۶ به 
وزارت ارشاد تحویل دادم اما این فیلمنامه همراه 
با دو اثر دیگر رد شدند که بعدها آن دو فیلمنامه 
فیلمنامه  ولی  گرفتند  مجوز  شدن  ساخته  برای 
من مجوزی نگرفت. در واقع گفتند، تغییراتی در 
فیلمنامه ایجاد کنم اما برای من این مهم بود که 
نفس موضوع مجوز ساخت بگیرد تا بعد همان گونه 
داده ام در حین ساخت  امتحان پس  تا حالا  که 
تغییرات لازم را بدهم و هنوز هم منتظرم. او در 
همان مقطع با اشاره به اتفاقات یکی از مدارس 
تهران گفته بود: وقتی این ماجراها پیش می آید، 
بیشتر ناراحت می شوم چون من رسالتی داشتم 
که این فیلم را برای جامعه  خود که اذعان دارم، 
خانواده ام هستند و از طرف آن ها سفارش ساخت 
این فیلم را گرفته بودم، بسازم. البته پروانه ساخت 
از  مدنظر درخشنده سرانجام حدود ۲۰ روز بعد 
این صحبت ها، در خرداد سال  ۱۳۹۷ صادر شد 
اما به دلایلی همچون شرایط نامناسب اجتماعی 
و نیز شیوع کرونا امکان ساخت فیلم فراهم نشد. 
درخواست  فیلمساز  این  که  مدت هاست  حالا 
تمدید پروانه ساخت خود را ارائه کرده ولی خبری 
از صدور آن نیست. درخشنده مهرماه امسال به 
ایسنا گفت: اصلا قصد رها کردن این فیلمنامه را 
ندارم یعنی دلیلی وجود ندارد که آن را کنار بگذارم. 
من در یک جامعه به همراه مردم زندگی می کنم و 
مسئله آن ها مسئله من نیز است. آن ها خانواده 
بزرگ من هستند و نمی توانم به یک سری مسائل 
مهم نپردازم. منتها باید پروانه ساخت فیلم را تمدید 
می کردم و قرار شد فیلمنامه را در شورای پروانه 

ساخت بخوانند که هنوز جوابی نگرفتم و منتظرم.
او اضافه کرد:  برای این فیلمنامه خیلی زحمت 
به مسائل  نگاه من  با  آن  کشیدم چون موضوع 
خانوادگی و بچه ها همسو است و تولید آن مثل 
اصلا  که  می ماند  دوشم  روی  سنگین  بار  یک 

نمی خواهم آن را زمین بگذارم.
»عشق«  نام  با  فیلمی  برای  اخیرا  درخشنده 
مجوز ساخت گرفته که به گفته خودش یک پروژه 
بین المللی است و انتظار داشت که پروانه »پسرها 
گریه نمی کنند« نیز پس از ماه ها بالاخره تمدید 

شود.

طی سالیان اخیر، گاها بی نظمی، تعلل و تعویق در پرداختی های نیروهای 
شرکتی به ویژه در دانشگاه علوم پزشکی یاسوج معضلی بزرگ بوده که رنج 

بسیاری را به این نیروها تحمیل نموده است.
معضلی که همواره تیتر اخبار استان بوده و علیرغم کش و قوس های بسیار 

نه تنها به نتیجه ای نرسید بلکه معوقات بیشتر و بر رنج نیروها افزوده شد.
اما در ابتدای سالجاری، زمزمه هایی از عقد قرارداد با یک شرکت پیمانکاری 
تحت عنوان "آوای سلامت" به گوش می رسید که هجمه های بسیاری در 
پی داشت اما سرپرست دانشگاه علوم پزشکی با صبر و استقامت در برابر 
این هجمه ها، دلیل این اقدام را  ساماندهی بهتر پرسنل، جلوگیری از حیف 
میل ها، بی عدالتی ها و نقض قانون و نیز افزایش رضایت نیروها عنوان می 

کرد.
در مرداد ماه سالجاری دکتر جاوان سیرت  در پاسخ به خبرنگاران عنوان  
کرد: هدف ما از این انتخاب ، احقاق حق نیروهای شرکتی بود تا دستمزد آنها 
به موقع و براساس شرایط قانون کار پرداخت شود. پرداختی پیمانکاران قبلی  
کمتر از حد معمول بود و برای نیروها رضایت بخش نبود و همین مبالغ کم 

گاها به تدریج، تزریق می شد.
پس از گذشت چندین ماه، وعده های دکتر جاودان سیرت برای احقاق حق 
نیروهای شرکتی به ثمر نشست و مرهمی شد بر دل این نیروهای زحمتکش، 
بگونه ای که در روزهای گذشته نیروهای شرکتی این دانشگاه، این اقدام 
ارزشمند را ارج نهادند و دل نوشته های خود را در قالب بنر اعلام و به این 

پایگاه ارسال کردند.
نوشته یکی از نیروهای شرکتی دانشگاه علوم پزشکی یاسوج:

دیر زمانی بود که نیروهای شرکتی این مجموعه مظلوم واقع شده بودند و 
طی سالیان اخیر، نتوانسته بودند به حق و حقوق واقعیشان برسند مصداق 
این مسئله، عیدی و سنوات معوق سال ۹۷ است که هنوز پرداخت نشده و 
اگر هم پرداخت شود؛ آن مبلغ دیگر ارزشی ندارد و دردی از ما دوا نمی کند.
دردها زیاد بود و هیچ گوش شنوایی نبود. انگار کسی نمی خواست حرف 

های ما را بشنود. مگر ما از جنس دانشگاه نبودیم؟
دکتر جاودان سیرت به خوبی می دانست که نیروی انسانی اگر انگیزه 
خود را از دست بدهد بهره وری و اثربخشی اش نیز از دست خواهد رفت. 
نیرویی که حقوق خود را تاخیر چندین و چند ماهه دریافت کند، توان فکری 

و جسمی اش تحلیل می رود .
امنیت و رضایت شغلی و عدالت در پرداخت حقوق  ایجاد  او در فکر 
نیروهای شرکتی شاغل در مجموعه بهداشت و درمان استان بود، نیروهایی 
که به مفهوم واقعی کلمه؛ شرمندگی را جلوی زن و بچه هایشان چشیده و 

کشیده بودند.
دکتر جاودان سیرت با قدرت تمام و عزمی راسخ این مهم را در دستور کار 
تیم مدیریتی خود قرار داد و علیرغم تمام فشار های داخلی و خارجی و کار 

شکنی هایی که صورت گرفت، با انعقاد قرار دادی کاملا منطقی و قانونی، 
نیروهای شرکتی مشغول به کار دانشگاه علوم پزشکی و بهداشت و درمان 
استان را به یک شرکت خوش نام و با سابقه درخشان واگذار کرد تا عدالت 

در پرداخت و امنیت شغلی مورد نظرش ایجاد گردد.
کام خود را تلخ کرد تا کام نیروهای شرکتی و خانواده های آنها را شیرین 
کند، تا عزت نفس و امید را به آنها برگرداند و شان آنها را در محل کار و 

جامعه حفظ نماید.
در حال حاضر باتوجه به اینکه جمع کثیری از نیروهای شرکتی دانشگاه، 
و  بندی مشاغل  لحاظ شدن طرح طبقه  با  دارند،  دانشگاهی  تحصیلات 
همچنین پایه خدمتی و سنواتی، نیروها یک و نیم تا ۳ میلیون تومان افزایش 

حقوق داشته اند .
همچنین با پیگیری های ریاست محترم دانشگاه مقرر شد برای اولین بار از 

آبانماه به نیروهای شرکتی اضافه کار تعلق گیرد.
با توجه به نگاه خاصی که دکتر جاودان سیرت به نیروهای شرکتی داشت 
و دستوراتی که صادر نمود؛ برای اولین بار ابوالفضل دهبانی زاده؛ معاون 
توسعه دانشگاه پرداخت وام به نیروهای شرکتی را در خبری رسمی اعلام کرد 
و گفت: نیروهای شرکتی مانند سایر همکاران از مزایای رفاهی برخوردار می 
باشند، چرا که آنها هم همگام و هم پای نیروهای رسمی و قرادادی تلاش می 
کنند و زحمت می کشند و در زمان همه گیری ویروس منحوس کرونا نیز 
این موضوع به خوبی اثبات شد که آنها همیشه پای کار هستند و در مسیر 

خدمتشان از هیچ تلاشی دریغ نمی کنند.
اما در پایان ما نیروهای شرکتی دانشگاه علوم پزشکی استان کهگیلویه و 
بویر احمد هیچگاه این اقدام بزرگ و ارزشمند دکتر سعید جاودان سیرت را 
از یاد نخواهیم برد و از خداوند منان برای ایشان و یاری گران او در این مسیر 

سخت، طلب سلامتی و عاقبت بخیری داریم.

تقدیر و تشکر نیروهای شرکتی از دکتر سعید جاودان سیرت بخاطر دفاع از حق و حقوقشان در دانشگاه علوم پزشکی یاسوج
اقدامی ارزشمند از یک مدیر توانمند و انقلابی

کهگیلویه  استان  و شهرسازی  راه  یاسوج-مدیرکل  قربانی،خبرنگار  مریم 
شهرستان  دولتی  های  زمین  از  مربع  متر  هزار    4۰۰۰ گفت:  وبویراحمد 

کهگیلویه به  به ارزش ۶۰ میلیارد ریال رفع تصرف شد.
محمد راستا اظهار کرد: روز گذشته با حضور نیروی انتظامی  و نیروهای 
یگان حفاظت شهرستان کهگیلویه  در راستای صیانت و حراست از حقوق 

بیت المال بخشی از اراضی ملی این شهرستان رفع تصرف شد.
 راستا عنوان کرد: یگان حفاظت راه و شهرسازی فارس با توجه به مسئولیت 
و وظایف خود بدون اغماض با سودجویان و متعرضین به اراضی ملی و 

دولتی به شکل جدی و قانونی برخورد می کند.
مدیر کل راه و شهرسازی استان کهگیلویه وبویراحمد تصریح کرد: سامانه 
ارتباط مردم با یگان حفاظت اداره کل راه و شهرسازی استان در زمینه زمین 
خواری با شماره ۱۶۵۶ آماده دریافت هرگونه اخبار و گزارشات مردمی در 
راستای مقابله با هرگونه تصرف اراضی تحت پوشش در سراسر استان است.

4000 هزار متر مربع از زمین های دولتی شهرستان کهگیلویه رفع تصرف شد

به گزارش فرارو، پرداختن به مسائل اجتماعی و 
چالش های زندگی خصوصی در فیلم ها، همیشه 
علاقه  مورد  گزینه های  از  یکی  ایران  سینمای  در 
فیلم سازان بوده و هست. مسائلی که شاید برای 
با دیدن  ما به عنوان مخاطب پیش آمده باشد و 
دل مان  داغ  نشسته ایم  تماشایش  به  که  فیلمی 
مختلف  واکنش های  دیدن  با  اینکه  یا  شده  تازه 
در جریان یک اتفاق، متعجب شده ایم و فیلم ساز 

موفق شده است ما را تحت تاثیر قرار دهد.
که  فیلم هایی  هستند  هم  دیگر  سوی  در  البته 
داعیه پرداختن به معضلات اجتماعی را دارند، اما 
در عمل، در مرحله ایده متوقف مانده و نمی توانند 
به  را پیش روی مخاطب خود  جهان داستانی ای 

تصویر درآورند.
کارگردانی  به  صبح«   ۸ »حدود  سینمایی  فیلم 
منوچهر هادی یکی از نمایندگان سینمای اجتماعی 
این  است.  سینما  روز های  این  اکران  چرخه  در 
واکنش  با  که  می پردازد  سوءتفاهم  یک  به  فیلم 
غیرقابل  اتفاقات  و  می شود  همراه  نسنجیده ای 

پیش بینی ای را رقم می زند.
منوچهر هادی در این فیلم بعد از چندین سال 
به سمت فیلم سازیِ اجتماعی بازگشته است، اما 
که هادی  نبوده  گونه ای  به  فیلم  این  از  استقبال 

انتظارش را داشته است.
در این گزارش به داستان، حواشی و واکنش ها 
نسبت به فیلم »حدود ۸ صبح« پرداخته ایم که در 

ادامه می خوانید.
درباره قصه »حدود ۸ صبح« چه می دانیم؟

به قتل منجر  پیامک اشتباهی که  ماجرای یک 
که  هادی  منوچهر  ساخته  هشتمین  می شود. 
»حدود ۸ صبح« نام دارد، داستان زوجی را روایت 
ارسال شدن یک  با  امیر  اسم  به  می کند که مرد 
دچار سوءتفاهم  برای همسرش  اشتباهی  پیامک 
با چالش های جبران ناپذیری  ادامه  می شود و در 

همراه می شود.
صبح«   ۸ »حدود  فیلم  در  هادی  واقع  در 
و  ظهور  دلیل  به  که  می کند  مطرح  را  موضوعی 
شبیه  چیزی  تقریبا  اجتماعی؛  شبکه های  بروز 
اطراف مان  در  که  زوج هایی  درمورد  را  ماجرا  این 
یا شنیده ایم که مردی شکاک  دیده  می شناسیم، 
به دلیل حساسیت های بی مورد و رفتار نامتعارف 
بر سر مسائل نه چندان قابل اهمیت، با بحرانی 

بزرگ مواجه می شود.
این ایده ای است که پیش تر منوچهر هادی در 
فیلم کمدی »آینه بغل« هم به آن پرداخته بود، اما 

این بار با روایتی تلخ و جدی سراغ آن رفته است.
این فیلم را منوچهر هادی همراه با  نویسندگیِ 
فیلم های  در  که  داشته  برعهده  دولتخانی  سعید 
برنه« و  باهات حرف  »قرنطینه«، »یکی می خواد 

»دنیای پر امید« هم با او همکاری داشته است.
درباره خالقان »حدود ۸ صبح« چه می دانیم؟

منوچهر هادی با ساخت فیلم »حدود ۸ صبح« 
بعد از حدود پنج سال، دوباره به سینمای اجتماعی 
»من  فیلم های  این  از  پیش  او  است.  بازگشته 
سالوادور نیستم«، »آینه بغل« و »رحمان ۱4۰۰« 
را کارگردانی کرده است که همگی در دسته بندیِ 

سینمای کمدی و تجاری قرار می گیرند.
هم  هادی  منوچهر  کمدی سازی  تجربه  آخرین 
سریال »نیسان آبی« در شبکه نمایش خانگی بود 
که فصل دوم این سریال این روز ها با کارگردانی 

مسعود اطیابی در حال پخش است.
هادی در گفت وگویی اعلام کرده است که بیشتر 
به آثار اجتماعی علاقه مند است و صرفا به دلیل 
درآمد بیشتر پا به عرصه کمدی گذاشته است. او 
در این باره می گوید: »فیلم ساز باید باهوش باشد 
و حواسش به این مسئله جلب شود که فقط در 
دغدغه  و  نسازد. سلیقه  و سریال  فیلم  ژانر  یک 
اصلی من در فیلم سازی سینمای اجتماعی است 

و برای کسب درآمد بیشتر فیلم و سریال کمدی 
می سازم. نکته مهم دیگر هم این است که مخاطب 
جدی سینما که صرفا برای خنده سینما نمی رود 
من را فراموش نکند و به نظرم یک فیلم ساز باید 
بین سینمای مخاطب و سینمای جدی توازن ایجاد 

کند.«
اخیر  سریال های  و  فیلم ها  مانند  فیلم  این  در 
منوچهر هادی، یکتا ناصر ایفاگر یکی از نقش های 
اصلی است و در کنار او بازیگران دیگری همچون 
کامبیز دیرباز و سارا رسول زاده هم به ایفای نقش 
برای  هم  خودش  هادی  منوچهر  پرداخته اند. 
عنوان  به  کارگردانی خود،  به  فیلمی  در  اولین بار 

بازیگر مقابل دوربین حاضر شده است.
درباره واکنش ها به »حدود ۸ صبح« چه می دانیم؟

جدیدترین ساخته منوچهر هادی از ۱۷ آبان روی 
با  ماه  یک  گذشت  از  بعد  و  رفت  سینما ها  پرده 
فروش 4 میلیارد و 4۳۵ میلیون تومان در جایگاه 
بیستم جدول فروش فیلم ها قرار دارد. قطعا این 
آمار و ارقام و همچنین مخاطبانی که به تماشای 
هادی  برای  نشسته اند،  صبح«   ۸ »حدود  فیلم 

راضی کننده نیست.
اکران  زمان  از  موفقی  تجربه هایی  هادی 
فیلم های کمدی اش مثل »آینه بغل« یا »رحمان 
۱4۰۰« داشته است و این موضوع نشان می دهد 
به  را  اجتماعی  سینمای  مخاطب  نمی تواند  که 
ترجیح  که  مخاطبی  بیاورد.  سینما  سالن های 
می دهد آثار دیگری از فیلم های در حال اکران را 

آثار  به عنوان فیلم ساز  را  ببیند و منوچهر هادی 
یاد  به  خانگی  شبکه  و  سینما  تجاریِ  و  کمدی 

بیاورد.
گیشه،  در  هادی  منوچهر  شکست  از  فارغ 
بازتاب های رسانه ای اکران فیلم »حدود ۸ صبح« 
این کارگردان در تجربه  از عدم توفیق  هم نشان 
تازه اش دارد. بخش عمده ای از رسانه های رسمی 
و  نداشته اند  واکنشی  فیلم  این  اکران  به  نسبت 
معدود واکنش ها نسبت به فیلم هم انتقادی بوده 

است.
درباره حاشیه های »حدود ۸ صبح« چه می دانیم؟

یکی از حاشیه های اصلیِ فیلم »حدود ۸ صبح« 
که پیش تر هم به آن اشاره کردیم حضور منوچهر 

هادی در این فیلم به عنوان بازیگر است.
بازیگر در  این هم به عنوان  از  هادی که پیش 
سریال »آرماندو« ساخته احسان عبدی پور حضور 
برای  صبح«   ۸ »حدود  فیلم  در  است،  داشته 
دومین بار، اما با نقشی جدی در عرصه بازیگری 

خود را محک زده است.
با پخش شدن بازی هادی در تیزر این فیلم در 
شبکه های اجتماعی، موجی از واکنش های منفی 
به وجود آمد که چرا او به بازیگری ورود کرده است 
اغراق شده برای مخاطبان قابل  و این اندازه بازیِ 

قبول نیست.
 ۸ »حدود  فیلم  در  بازی اش  دلیل  هادی  البته 
صبح« را با پیشنهاد یکتا ناصر عنوان می کند. او در 
این باره اینطور توضیح می دهد: »به چند بازیگر 

یکی شان درگیر  اما  دادم،  پیشنهاد  را  امیر  نقش 
پروژه دیگری بود و دو نفر دیگر هم، چون حجم 
نقش کم بود، قبول نکردند و یکتا ناصر پیشنهاد 
این  البته، چون  و  کنم  بازی  را  نقش  خودم  داد 
نقش کوتاه، اما در عین حال تاثیرگذار در شروع 
درام بود؛ اگر درست بازی نمی شد به فیلم لطمه 
دهم.  انجام  را  درست  را  کار  کردم  تلاش  می زد. 
ناصر  یکتا  نقش،  این  روبه روی  پارتنر  مهم  نکته 
بود که طی سال ها زندگی شناخت کاملی از هم 
داشتیم و کمک زیادی کرد که نقش امیر درست 

از کار دربیاید.«
اشاره  آن  به  هادی  که  مشترکی  زندگی  اما 
با  فیلم  اکران  به  منتهی  ماه های  در  هم  می کند 
حاشیه های مواجه بود. هرچند روز گذشته بریده 
ویدئویی از یکتا ناصر در فضای رسانه ای منتشر 
شد که صراحتا از جدایی اش از منوچهر هادی خبر 
می داد، اما خبر های غیررسمی درباره این جدایی 

پیش تر در شبکه های اجتماعی منتشر شده بود.
جالب تر این که واکنش ناصر و هادی به این 
تأیید  راستای  در  غالبا  هم  غیررسمی  خبر های 
ضمنی آن ها بود و به همین دلیل وقتی فیلمی 
پرده  به  این دو  قالب همکاری مشترک  تازه در 
مجازی  جریان های  کل  برخی  رسید،  سینما ها 
فیلم  این  تبلیغاتی  را چیزی شبیه کمپین  قبلی 
تأیید  با  حالا  البته  که  فرضیه ای  کردند!  تحلیل 
خبر پایان زندگی مشترک این زوج، می توان آن 

را مردود دانست.

»حدود ۸ صبح«چه خبر است؟

وج سینمایی حواشی جدایی یک ز
فیلم »حدود ۸ صبح« جدیدترین ساخته منوچهر هادی با بازی همسر سابقش یکتا ناصر است که اکران آن در سینما ها با استقبال چندانی مواجه نشده 

است.

هرچند روز 
گذشته بریده 

ویدئویی از یکتا 
ناصر در فضای 

رسانه ای منتشر 
شد که صراحتا 
از جدایی اش از 
منوچهر هادی 

خبر می داد، 
اما خبر های 
غیررسمی 
درباره این 

جدایی پیش تر 
در شبکه های 

اجتماعی 
منتشر شده بود

این ماجرا فقط قصه علی خوشرو نیست بلکه داستان بسیاری از نوجوانان 
و جوانانی است که از آنان به عنوان »نسل زد« )Z( یاد می کنیم؛ جوانانی که 

بسیاری از آنان شیفته نوید محمدزاده هستند.
کافه تریای چهارسو مجموعه تئاتر شهر این روزها میزبان یکی از همین جوانان 
است که قصه زندگی خود را در قالب نمایشی کافه ای برای تماشاگران روایت 
می کند. سید علی خوشرو از نوجوانی با دیدن فیلم »ابد و یک روز« شیفته نوید 
محمدزاده می شود و این شیدایی، سبب می شود که او آنچنان در قالب این بازیگر 
برود که هویت خود را فراموش کند. او حالا با اجرای نمایش»من نوید نیستم« 
تلاش می کند به دیگر هم نسلان خود هشدار بدهد که از چهره های محبوب شان 
بتُ نسازند بلکه بدانند خودشان همان غولی هستند که از دیگران در ذهن خود 
ساخته اند و فقط باید آن را پیدا کنند. این بازیگر و کارگردان جوان در گفتگو با 
ایسنا از دغدغه اش برای اجرای این نمایش می گوید. علی خوشرو در نمایش خود 
توضیح می دهد که ابتدا به پیشنهاد خانواده اش قرار بوده مداح شود و حتی دوره 
مداحی هم می بیند اما بعد باز هم به توصیه خانواده، دنبال کلاس آواز می رود 
و در هیچ یک از این حوزه ها، خود را پیدا نمی کند تا اینکه با دیدن فیلم »ابد 
و یک روز« شیفته و واله نوید محمدزاده می شود و این آغاز ماجراست. سید 
علی خوشرو متولد تیر ۱۳۸۱ و دانشجوی رشته تئاتر، شاخه بازیگری است. او 
با بیان اینکه ۸۰ درصد ماجراهای نمایشش واقعی است، درباره دلایل جذابیت 
نوید محمدزاده برای پسران نوجوان می گوید: »راستش درباره خودم اگر بخواهم 
بگویم، آنچه در نوید محمدزاده برای من جذاب شد، خاص بودن و متفاوت بودن 
او بود. اینکه در فیلم »ابد و یک روز« چقدر نقش معتاد را متفاوت بازی می کند. 

بعد که داستان زندگی اش را خواندم، دیدم کلا خاص است و با بقیه تفاوت دارد. 
این تفاوت هم در کارکتر خود آقای محمدزاده است و هم در بازی هایش.« او که 
به دلیل علاقه به نوید محمدزاده، تصمیم می گیرد که بازیگر شود، ادامه می دهد: 
»برنامه من این بود که شغل دیگری داشته باشم ولی بعد از دیدن فیلم »ابد و 
یک روز« آنچنان جذب نوید شدم که تصمیم گرفتم بازیگری را انتخاب کنم. گویی 
روح سرگردانی بودم که با دیدن او جسمم را پیدا کردم. روحی که حالا کسی، اسم 
و رنگی به من داده بود. دیدم من فقط باید بازیگری را دنبال کنم. بعد از دیدن 
»ابد و یک روز«، همه فیلم های نوید را دیدم و همه را حفظ شده بودم.« او نوید را 
راوی خواسته های نسل جوان می داند و اضافه می کند: »ما نوید را به عنوان نماد 
اعتراض ندیدیم. ما دیدیم یک نفر آمد که انگار حرف ما را می زد و مثل خودمان 
بود. کارکتری که نوع حرف زدنش، ایستادنش، خندیدنش، صحبت هایش در 
مصاحبه ها، بغل کردنش و ... برای ما تاثیرگذار و خاص بود.« اما چه شد که او 
تصمیم گرفت بر اساس زندگی خودش نمایشی اجرا کند، خوشورو در این باره 
توضیح می دهد: »از یک جایی به بعد این کار برایم دغدغه شد و دیگر دنبال 
شهرت نبودم یا اینکه صرفا کاری اجرا کنیم. هر چه جلوتر رفتم، این دغدغه برایم 
جدی تر شد و بعد شروع کردم به اصلاح کار و مشورت گرفتن از استادان تئاتر. 
دغدغه ام این بود که حتما سرگذشتم را نشان بدهم تا بچه های دیگر مثل من 
نشوند، اینکه خود را جایی گم کنند و بعد دیگر حتی نتوانند کار بازیگری را ادامه 
بدهند.«اولین برخورد نوید محمدزاده با این نمایش چه بوده است؟، خوشرو در 
پاسخ به این پرسش می گوید: »خیلی بامعرفت و مشَتی با من برخورد کرد. همه 

طرفداران آقای محمدزاده می دانند که او چقدر با معرفت است. 

نسلی شیفته نوید محمدزادهخانواده ام دوست داشت مداح شوم


